
Čipování nádob ve Svazku obcí Jilemnicko  

Svoz odpadu nově zajišťuje v jednadvaceti obcích společnost EKO Jilemnicko s.r.o. Většina obyvatel 

zapojených do systému svozu má již přeznačenou, očipovanou nebo zcela novou svozovou nádobu na 

směsný komunální odpad.  

Jaká je výhoda čipovaných nádob? 

Pomocí čipu jsou všechny nádoby evidovány v jednotném systému. 

Evidence svozových nádob slouží k určení velikosti a druhu sběrné nádoby a jejího umístění. 

Systém eviduje majitele nebo nájemce každé očipované nádoby. 

Čipy jsou snímány svozovými automobily a lze sledovat počet výklopů u jednotlivé nádoby. 

Neočipované, a tudíž neevidované nádoby svozový vůz automaticky rozpozná a obsluha po 

spuštění ostrého provozu neprovede výklop. 

    Očipované nádoby nejsou v současné době jednotlivě váženy 

Systém čipování nádob slouží ke zlepšení evidence o množství, stavu a vlastnictví sběrných nádob 

v regionu. Platba za svoz odpadu se odvíjí nejen od počtu vyvezených popelnic, ale také od času 

stráveného s jejich manipulací. Pokud v současnosti například na čtyřčlennou domácnost připadají tři 

sběrné nádoby, neodpovídá to průměrné produkci odpadu na osobu a obec tak platí zbytečně za vývoz 

tří nádob místo jedné. Díky kvalitní evidenci budou moci obce přidělování nádob průběžně 

optimalizovat.  

Platná legislativa vyžaduje po obcích zvýšení poměru vytříděných složek. Pokud se situace nezlepší, tak 

hrozí výrazné zdražení svozu komunálního odpadu. Jménem svozové společnosti a dobrovolného 

svazku obcí žádáme všechny občany o poctivé třídění a využití všech možných cest pro EKOLOGICKÉ 

snížení směsného komunálního odpadu. 

Nádoby evidované pomocí čipů také pomáhají zjednodušit správu evidence plátců za svoz odpadu. Lze 

snadno odhalit ty, kteří neplatí a nerespektují platnou legislativu. Systém dokáže odhalit i podnikatele, 

kteří nemají individuální smlouvy se svozovou společností nebo s obcí a odkládají firemní odpad ke 

komunálnímu, kam v žádném případě nepatří a jeho likvidace je hrazena z veřejných prostředků.   

Jaké je další využití čipovaných nádob?  

Změn bylo za poslední dobu dost. Cílem obcí je nyní zpracovat přesnou evidenci nádob na svém území 

a uvést do chodu bezproblémový svoz odpadů. Sběrná síť v terénu na Jilemnicku bude v letošním roce 

plně připravena a vše ostatní je otázka možných změn legislativy. Do budoucna je však možné vážit 

množství odpadu v jednotlivých svozových nádobách. Přechod na platbu za kilogramy vyvezeného 

odpadu však v tuto chvíli NECHYSTÁME. Tato změna vyžaduje dlouhodobou přípravu a další investice.  
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